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Παρατηρήσεις


β' ενικό προστακτικής Αορίστου β'
Ε.Φ.Τονίζεται στην παραλήγουσα ή προπαραλήγουσα (όσο πιο ψηλά γίνεται). π.χ. μάθε, άγαγε
Εξαιρούνται
έλθέ (έρχομαι), 
εύρε (ευρίσκω), 
ἰδέ (όρώ), 
εἰπε (λέγω), 
λαβέ (λαμβάνω). 
Με πρόθεση όμως ανεβάζουν τον τόνο στη λήγουσα της πρόθεσης. 
π.χ. 
ἄπελθε, ἐξεῦρε, πάριδε, πρόειπε, παράλαβε

Μ.Φ.   τονίζεται στη λήγουσα και περισπάται.
π.χ. ἀφικοῦ, παραγενοῦ
Εξαιρούνται οι μονοσύλλαβες σχοῦ (έχομαι), θοῦ (τίθεμαι), δοῦ (δίδομαι), σποῦ που όταν ενωθούν με δισύλλαβη πρόθεση, ανεβάζουν τον τόνο στη λήγουσα της πρόθεσης.
π.χ. παράσχου, κατάθου, παράδου, ἐπίσπου αλλά ἐνσχοῦ, ἐνθοῦ, ἐκδοῦ, συσποῦ

Οι μονοσύλλαβες σχές (έχω), θές (τίθημι), δός (δίδωμι), ἕς (ἳημι). Με πρόθεση όμως ανεβάζουν τον τόνο στη λήγουσα της πρόθεσης.
π.χ. έπίσχες, παράθες, συνέκδος, άφες


(1) Η ευκτική του ἔσχον (έχω) κλίνεται:
	ιδιόρρυθμα όταν είναι απλή
	κανονικά όταν είναι σύνθετη

	
σχοίην
σχοίης
σχοίη
σχοίημεν   κ  σχοῖμεν
σχοίητε     κ σχοῖτε
σχοίησαν  κ σχοῖεν
	π.χ. 
παρά-σχοιμι

	
	παρά-σχοις

	
	παρά-σχοι

	
	παρά-σχοιμεν

	
	παρά-σχοιτε

	
	παρά-σχοιεν





Οι τύποι  προσσ... ανήκουν στο ρ. προσ-έχω, οι τύποι   προσ...   ανήκουν στο ρ. προ-έχω.
π.χ.   πρόσσχω < πρόσ-σχω   < προσ-έσχον   < προσ-έχω πρόσχω    < πρό-σχω    < προ-έσχον     < προ-έχω
Ο Αόριστος β' του λέγω: α) στην οριστική κλίνεται: εἶπον, εἶπας, εἶπε, εἴπομεν, εἴπατε, εἶπον, β) στην προστακτική κλίνεται: εἰπέ, εἰπέτω κ' εἰπάτω, εἴπετε κ' εἴπατε, εἰπό-ντων κ' εἰπάτωσαν. Οι τύποι με -α- προήλθαν από τον Αόριστο α' είπα, ο οποίος δανείζει τους λίγους τύπους που σχηματίζει, στον Αόριστο β'.
Οι προστακτικές των       ἥμαρτον        (άμαρτάνω)
                                           ἀπηχθόμην     (απεχθάνομαι)                  ελλείπουν.
                                        ὤφλον           (όφλισκάνω) 



Παρουσιάζουν ανωμαλία κατά την αφαίρεση της αύξησης της οριστικής οι Αόριστοι β'   εἶλον    ->     ἕλω, 
εἶπον    ->     εἴπω εἶδον    ->     ἴδω
(6) Οι υποτακτικές σχῶ (έχω) και σπῶμαι (έπομαι) με πρόθεση ανεβάζουν τον τόνο.
	π.χ.   σχῶ
	αλλά
	παράσχω
	σπῶμαι
	αλλά
	ἐπίσπωμαι

	σχῇς
	
	παράσχης
	σπῇ
	
	ἐπίσπη

	σχῇ
	
	παράσχη
	σπῆται
	
	ἐπίσπηται

	σχῶμεν
	
	παράσχωμεν
	σπώμεθα
	
	ἐπισπώμεθα

	σχῆτε
	
	παράσχητε
	σπῆσθε
	
	ἐπίσπησθε

	σχῶσι
	
	παράσχωσι
	σπῶνται
	
	ἐπίσπωνται




